
Resposta a la Ciutadania del PSC al Ple de 16-03-2011 
 
 
El Sr. Felipe diu: 
“Hola bona nit. Voldria parlar una altra vegada, igual que he parlat en 
plens anteriors, sobre la seguretat vial del carrer Finestrelles. Fa temps 
vaig parlar d’aquest tema, de la seguretat vial. Vam demanar a Joan Miró 
un mirall, un espejo y unas sevillanas para evitar accidentes. Pasó un 
accidente grave, y al día siguiente se colocaron. Se dijo que este peatón 
no pasó por el paso de cebra.  
 
Este mes, creo que fue el día 2 o el día 3, una familia con una niña 
pequeña que pasaba por un paso de cebra fue arrollada por el autobús. 
Los padres pudieron salvar a la niña empujándola, la madre sufrió 
magulladuras y golpes, y al padre le tuvieron que amputar una pierna. 
 
Volvemos a insistir, desde la asociación de vecinos, que esa calle no 
tiene, ni mucho menos, la seguridad vial que tienen, por ejemplo, los 
colegios, el colegio alemán, el colegio Isabel de Villena. Habéis preparado 
unas calles en la avenida de La Miranda, las aceras que habéis hecho, la 
calle Finestrelles no tiene ni aceras, y están en mal estado. San Juan de 
Dios tiene que ceder un metro y medio, que está firmado desde hace 
varios años, y es mejor que haya acera para los viandantes que no un 
jardín de cemento dentro del hospital de San Juan de Dios. Entonces, si 
dais licencias y permisos de obras a San Juan de Dios, ¿por qué no le 
exigís que antes prepara la acera? La pregunta es que debe de tener 
mucho poder, continúa teniendo mucho poder, San Juan de Dios. 
 
El día 9, cuando estuvo Enric allá, al menos quise entender que cogíais el 
compromiso de hacer un plan de seguridad vial lo antes posible y actuar. 
¿Esto es campaña electoral? ¿Va en firme? ¿Se va a hacer?  
 
Y entonces, para el resto de los grupos de la oposición, bueno, pues a ver 
si a partir del día 22, si hay cambio de gobierno, a ver si los temas de 
Finestrelles se toman con más cariño, porque no os tomáis los problemas 
de Finestrelles con cariño. 
 
Y la segunda pregunta es: al carrer avinguda dels Traginers, por favor, 
que vayan a echar un poco de tierra, porque los socavones ya son 
enormes. Se quedan metidos los coches dentro.  
 
Gracias.” 
 
 
El Sr. Giner diu: 
“Bé, sobre les intervencions del Sr. Paco Felipe, doncs va ser el dimecres de la 
setmana passada, sinó ho recordo malament, que vam pujar i vam fer aquest 
recorregut. Desgraciadament es va produir aquest accident. Els informes 
policials que parlen de l’accident comentaven, en aquell moment, que era una 



negligència del conductor de l’autobús, i malauradament aquesta presumpta 
negligència  va provocar aquest resultat que vostè ens diu. 
 
Ens vam comprometre a la reunió, perquè també va pujar amb mi l’enginyer 
municipal, que faríem un estudi del conjunt del carrer, per veure quines 
mesures es podien fer per garantir millor la seguretat. S’està treballant en 
aquest sentit. Ja ens vam comprometre a la reunió amb vostès. 
 
Sobre el tema de Sant Joan de Déu també, ho vam comentar, és un dels temes 
que va sortir, i jo els hi vaig dir que la cessió es va acordar en una reunió que 
vam tenir sobre el projecte de Sant Joan de Déu. En aquell moment vam 
demanar a Sant Joan de Déu que fes aquesta cessió. Quan es va donar la 
llicència de l’ampliació de l’hospital una de les càrregues era la urbanització  i 
cessió d’aquest espai.  
 
Quan s’ha de feren principi? Fins quan tindran temps? Fins que s’acabi 
l’ampliació de l’hospital. Ja els vaig dir a vostès. Mirarem, no obstant, de 
gestionar, fer la gestió per veure si això es pot abordar abans. 
 
I sobre l’avinguda dels Traginers, doncs ja saben vostès, perquè ho hem dit 
moltes vegades, que això és una obra que depèn de la junta de compensació, 
però no obstant ja vam pendre nota, per omplir de nou els sots que es 
produeixen per les pluges.” 
 
 
La Sra. Roig diu: 
“Pregunta oberta per a tothom, Alcaldessa, portaveus, regidors, qui sigui. 
 
Aquí ens trobem un altre cop, pidolant solucions per al nostre barri, 
Finestrelles. Començaré parlant de la revista dels socialistes, El Pont 
número 192, pàgina 8, article de l’Alcaldessa. En lletres grans diu: “En 
aquests quatre darrers anys, hem aconseguit posar en marxa grans 
projectes de ciutat, i sobretot, hem fet molta inversió als barris.”  
 
Bé, doncs, m’agradaria que em digués què ha fet al nostre barri. I no em 
digui que és Porta Barcelona, si us plau, aquí vostès tan sols vostès han 
fet pífies.  
 
Tenim un tema de fa més de cinc anys, i que a aquestes alçades no està 
arreglat ni es veu l’horitzó de la solució. Parlo de la pista d’esbarjo del 
nostre barri. Els faré cinc cèntims de la seva història: tenim un hotel, 
Abba Garden, que té obligació, per acords amb l’Ajuntament, de fer 
aquesta pista.  
 
Molt bé, la fa, i l’any 2005 aquest hotel fa la inauguració. Al cap de pocs 
anys, veiem que la pista té moviment i s’esquerda. Es posen petits 
“parxes”, però segueix esquerdant-se.  
 



L’associació de veïns, per activa i per passiva, posa en antecedents 
l’Ajuntament. Aquests se’ns passeja dient que ja està treballant, que si 
ara envien una carta a l’hotel, que si aquest no contesta...” 
 
 
La Sra. Roig diu: 
“Que si ara envia una carta a l’hotel, que si aquests els contesten que no, 
que si estira, que si afluixa, que si arronsa, i portem més de cinc anys 
amb aquesta història, i el més calent està a l’aigüera.  
 
Senyors de l’Ajuntament, per què no ens passen un escrit amb les 
demandes fetes a l’hotel i les conseqüents contestacions pas a pas? Ja 
sabem que vostès no són gens amants de deixar per escrit res, no sigui 
que després les paraules se’ls hi girin contra vostès. El barri de 
Finestrelles vol solucions, solucions ja, d’immediat. Portem molt de 
temps fent demandes. Demandes justes. Gràcies.” 
 
 
El Sr. Giner diu: 
“Sobre la intervenció de la Sra. Roig. Ja sabem que no ens posarem d’acord. 
Sobre quines són les inversions que s’han fet a Finestrelles, perquè vostè s’ha 
manifestat en aquest sentit moltes vegades, i nosaltres en el mateix també 
moltes vegades. Nosaltres entenem que Porta BCN és una inversió molt 
important per al barri.  
 
Sobre la pista jo l’he anat informant de quin ha estat el procés. La darrera 
vegada potser fa un parell de setmanes, aproximadament. Li vaig dir que 
després de les dificultats perquè s’acceptés la responsabilitat, abans que 
l’Ajuntament iniciés un expedient d’execució subsidiària, que segurament 
s’allargaria molt en el temps i entraríem en contenciosos, hi havia un procés de 
negociació. 
 
Ha hagut reunions, ja li vaig comentar, a les quals s’ha presentat # l’arquitecte 
director amb l’advocat de la seva companyia d’assegurances, etc, etc. 
Finalment han acceptat la responsabilitat, fruit d’aquestes negociacions s’han 
dilatat en el temps, que hem reconegut que han durat més del compte, i ho 
hem dit sempre que vostè ha fet aquesta mena d’intervenció.  
 
El que sí que li podem dir és que s’ha arribat a un acord, on accepten la seva 
responsabilitat, on completaran els estudis tècnics per aplicar la solució per 
evitar que hi hagi aquest desplaçament del mur de contenció, que és el que ha 
provocat les esquerdes.  
 
Ha estat un assumpte llarg. Llarg, costós, i finalment hem pogut arribar a 
aquest  acord, que és el més important.  
 
La Sra. Lídia diu: 
“Jo el que volia preguntar és per què a Esplugues no hi ha uns serveis 
públics de lavabos públics, és a dir, avui venint cap aquí, per ficar un 
exemple clar, aquí al costat, a la plaça Magdalena número 6, hi ha una olor 



a pixum impressionant. i no em diguin "pots entrar en un bar”, perquè a 
les tres i mitja, quan jo puc tornar de festa, a les quatre o les cinc, no hi ha 
cap bar obert. 
 
Llavors, si tinc una necessitat i no arribo a casa, ho he de fer a la via 
pública. I què passa? Que si m’agafen els Mossos, tinc una multa. Per 
recaptar sí que ho poden fer, però tenir un servei no. 
 
I la segona pregunta que vull fer, que va molt relacionada, és: 
l’Ajuntament de Cornellà, d’Hospitalet, Barcelona, quan hi ha concerts, 
quan hi ha un acte públic, una botifarrada, alguna cosa important, el 
mateix ajuntament sempre fica unes cabines, uns lavabos públics, que 
podien estar sempre els lavabos públics en tots llocs, però ja dic, en 
qüestions puntuals, i no estan.  
 
Llavors, si hi ha un concert, un concert que pot durar dues hores, tres 
hores, hi ha una barra de bar que l’Ajuntament cedeix una llicència perquè 
algú munti aquesta barra de bar, la gent pren cervesa, i el que té la 
cervesa és que després pixes, té pixera, és diürètica. I on pixes? Al carrer, 
perquè si se’t fan les dotze de la matinada, les tres de la matinada, no tens 
un lloc per pixar. 
 
I com pot ser un concert parlo d’un parc. Aquí al parc dels Torrents vénen 
nens a jugar. Després de dues hores jugant, no pot ser que tingui ganes 
de fer pis? On han d’anar, amunt?” 
 
Quant a la intervenció de la Sra. Lídia, doncs miri, hi ha llocs on sí que hi ha 
algun servei públic, com pot ser per exemple el parc de Can Vidalet, però 
l’experiència de la col·locació de serveis a la via pública doncs no ens ha donat 
bons resultats. Alguns els hem hagut de tancar, com els del parc de la 
Solidaritat, i altres poblacions doncs també han tingut dificultats. Creiem que no 
és una bona experiència, és un tema complicat, subjectes, en aquest sentit, a 
vandalisme. 
 
Per altra banda, sempre es col·loquen en espais que potser estan tancats, com 
parcs públics, etc, etc. No es trobarà vostè mai un lavabo pel camí.  A la millor 
hauria de donar una volta per no sé on per utilitzar un lavabo, perquè no estan 
a cada cantonada. 
 
Una altra cosa que volia comentar-li és que, efectivament, quan hi ha un 
concert o un acte, sí que es col·loquen cabines. Durant la festa major o algun 
concert important, una botifarrada que vostè diu o el que sigui sí que es 
col·loquen cabines. Per tant, fem el que fan aquests ajuntaments com Cornellà, 
Barcelona i Sant Joan, que vostè diu. 
 
 
El Sr. Raventós diu: 
“Aviam. La meva pregunta va sobre l’enquesta, però veig que ja se n’ha 
parlat, perquè llavors resulta que és una enquesta sobre la imatge que es 
té del municipi. Llavors, clar, jo faria dues preguntes. Una, la primera, a 



l’oposició, per dir-los: creuen que aquesta enquesta s’ha de fer abans de 
les eleccions, quan sembla que sigui una campanya preelectoral de 
l’equip de govern? Queda molt així. 
 
I la segona pregunta: jo no he entès que es digués, almenys no ho he 
sentit, el que costa o el que ens costa a tots fer una enquesta d’aquest 
tipus en aquest moment de contenció econòmica. Llavors, em sembla que 
si hi ha contenció econòmica no crec que sigui el millor moment de fer 
una enquesta, o és que resulta que aquesta enquesta ha de servir per així 
poder fer la campanya i millor segons qui? O per què la gent sàpiga les 
meravelles del poble?  
 
Són aquestes dues preguntes. O sigui, una és a l’equip de Govern, si és 
que no ho he entès jo, el que costa, i l’altra a l’oposició, de dir si creu que 
és el moment més oportú de fer una enquesta d’aquest tipus.  
 
Gràcies.” 
 
Respecte del Sr. Raventós. Home, permeti’m que torni a dir que cada quatre 
anys, des de fa quatre anys de quatre anys, de quatre anys, fem aquesta 
enquesta, on una part, una part és l’evolució dels serveis públics, perquè si a 
vostès els han fet les preguntes els hauran dit que puntuïn, i que diguin quina 
puntuació, tenen, com han evolucionat i tal, i una altra part es pregunta sobre la 
intenció de vot.  
 
Aquestes són unes dades que tindran tots els grups de l’oposició. No li puc 
concretar ara el preu, però que li facilitarem. 
 
Per altra banda una altra qüestió, permeti’m. Quant al tema que deien vostès 
de si es pot fer o no es pot fer. Miri, la Generalitat en fa, l’Ajuntament del Prat 
en fa, l’Ajuntament de Molins en fa, l’Ajuntament de Gavà en fa, l’Ajuntament de 
Barcelona en fa, l’Ajuntament de..., i puc continuar, continuar, continuar així, i li 
diré que aquesta és la pràctica habitual, on es fa una radiografia de la ciutat en 
un moment determinat, i fer-la al final de quatre anys de mandat per veure com 
ha evolucionat, i aprofitar per preguntar una informació que tothom podrà 
gaudir i quina és la intenció de vot, doncs em sembla que entra dintre de la més 
absoluta lògica, no és que aquí sigui, diguem-ne, una cosa extraordinària. 
 
 


